
 
   

 

Spørgsmål til fældning af træer i lokalplan Svanemølleholm 

 

I forbindelse med Teknik- og Miljøudvalgets behandling af 

startredegørelse for lokalplan Svanemølleholm den 28. 

oktober 2019 har Astid Aller (F) stillet spørgsmål om 

muligheden for at undgå fældning af ni træer. 

Der er på nuværende tidspunkt 12 træer (ni skovfyr og tre 

østrigsk fyr) i området på Svanemølleholmen i Nordhavn, 

der lever op til kommunens kriterier for bevaringsværdige 

træer. Projektet forudsætter i sin nuværende form, at de 

12 træer fældes. Tre træer står, hvor der er planlagt en 

kanal og ni træer, hvor der er en planlagt vejudvidelse og 

bygninger, der vil skade træernes rødder. 

Idet planprocessen er i ”startredegørelsesfasen” er den 
endelige placering af bebyggelse og vejprofilet for 

Sundkrogsgade ikke fastlagt.   

I lokalplanprocessen vil det derfor blive undersøgt, om 

det kan undgås at fælde træer pga. blandt andet 

vejudvidelsen ved eksempelvis at indsnævre vejbanen eller 

lægge cykelstien på indersiden af træerne. 

Med lokalplanen vil der i øvrigt blive stillet krav om et 

langt større antal træer, end der er i dag, så området 

generelt vil fremstå som en grøn bydel.  
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